
 
 

11. februar 2014 

 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremkommer jeg med følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

1. Hvad er status på Naalakkersuisuts arbejde med at genetablere distributionen på 
mellembølgefrekvensen? 

2. Hvornår kan man regne med distribution på mellembølgefrekvensen langs kysten 
bliver bedre eller bliver mindst lige så gode som dengang man sendte radio via 
mellembølgefrekvensen? 

 (Medlem af Inatsisartut Ruth Heilmann, Siumut) 

Begrundelse: 
Vi er flere medlemmer af Inatsisartut der både har stillet spørgsmål og fremsat et forslag om at 
Naalakkersuisut arbejder for at genetablere mellembølgesenderen. Befolkningen, fiskerne, fangerne, 
fåreholderne, folk der er på fangstrejser, på fangstpladserne samt bygdeborgerne og folk fra 
yderdistrikterne har sagt, at det ikke er i orden at lukke mellembølgesenderen ned. Nu er der gået et 
rum tid med arbejdet med at genetablere senderen og hvorfor folk nu er blevet utålmodige. 
 
Vi hører tit, at Naalakkersuisut er i færd med at fremkomme med en løsning, men vi har stadigvæk 
arbejdets resultat til gode. Da dette løfte stadigvæk ikke er resulteret i forbedrede modtageforhold, 
og da spørgsmålet tit bliver rejst mod os, så vil jeg meget gerne have oplyst, Naalakkersuisuts svar 
og deres konkrete planer herom. 
 
Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


